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پرسپولیسازآسیاحذفمیشود

 AFC 9 شــهریورماه ضرب الاجلی است که
برای پرداخت مطالبات باشــگاه ها تعیین کرده 
است. باشگاه پرسپولیس تا این تاریخ باید چیزی 
حدود ۱۰ میلیارد تومان تهیه کنــد تا از طریق 
آن تمــام بدهی های خــود را پرداخــت کرده و 
مشکلاتش برطرف شود؛ هرچند که مدیرعامل 
سرخ ها نگرانی ندارد. گرشاسبی در این خصوص 
گفت: »جلساتی با وزارت ورزش داریم تا خطراتی 
که از سوی AFC صورت گرفته است، مدیریت 
کنیم تا دیگر نگرانی هایی از این بابت وجود نداشته 
باشــد. ما بخش عمده ای از بدهی های خطرناک 
را پرداخت و توافق کردیــم. با برخی دیگر هم به 

 زودی تفاهم می کنیم. «

داد
روی

امینفرجپور| این روزها جنگ وجدال دفتر موسیقی وزارت 
ارشاد با محسن چاوشی بر ســر اصلاحیه های آلبوم جدید این 
خواننده محبوب او را یک بار دیگر چهره اول رسانه های فرهنگی 
این مرزوبوم کرده است. چهره ای پیچیده در انواع و اقسام شایعات 
و حواشــی و گمانه زنی های عجیب وغریب که از یک سو دوگانه 
تندوتیزی را میان ارشاد و هنرمند به وجود آورده؛ از سویی دیگر 
حمایت سنگین هنرمندان از محسن چاوشی را شکل داده و البته 
از همه مهمتر به شایعه مهاجرت قریب الوقوع محسن چاوشی 

پروبال داده است...
داستانچیست؟

ماجرا از جایی آغاز شــد که دفتر موسیقی وزارت ارشاد آلبوم 
»ابراهیم« محسن چاوشی را 9 ماه است که بی مجوز و بلاتکلیف 
نگه داشته و این موضوع اعتراض چاوشی را موجب شد که تهدید 
کرد اگر تا 21 مرداد ارشاد مجوز انتشار این آلبوم را ندهد، خود 
خواننده رأسا و به طور غیررســمی آلبوم را منتشر خواهد کرد. 
ارشاد البته در پاســخ توپ را به زمین چاوشی انداخت و عنوان 
داشت که مجوزهای آلبوم را در صورت رفع اصلاحیه های آلبوم 
صادر خواهد کرد و در غیراین صورت حتی 90 ماه دیگر هم این 
آلبوم مجوز نخواهد گرفت. با این که در ادامه تهیه کننده آلبوم ادعا 
کرد که شعرهای این آلبوم پیشتر مجوز گرفته و در قالب کتابی 
چاپ شده اند، پس دیگر نیازی به مجوزی دوباره ندارند، اما دفتر 
موسیقی بر گفته هایش پافشاری کرد که این اعتراض هواداران 
چاوشــی را برانگیخت و در ادامه نیز علی ترابی، مدیرکل دفتر 
موســیقی برای آرام کردن فضا موضعی نرم تر گرفت؛ با این که 
حرف هایش همان حرف های سابق بود: چند وقت پیش که برای 
نخســتین بار، متوجه اعتراض محسن چاوشی شدم، خواستم 
ببینم چه کمکی می توانم انجام دهم. متاسفانه ترانه ها به لحاظ 
محتوایی مواردی دارند که به هیچ عنوان در چارچوب مقررات 

جاری دفتر موسیقی قابل تصویب نیستند.
...و این یعنی که کاری نمی شود کرد...

عملیکردنتهدید
چاوشی برای این که نشان دهد تهدیدش جدی است، در موعد 
مقرر تیزری از قطعه  ابراهیم منتشر کرد. این کار یعنی که چاوشی 
با اراده ای راسخ به زودی آلبوم ابراهیم را منتشر خواهد کرد. وقتی 
این کار را در کنار انتشار قطعه بحث انگیز خوزستان و بازتاب های 
تکان دهنده آن تک آهنگ قرار دهیم، نخســتین چیزی که به 
ذهن می رسد این است که ظاهرا دوران مسالمت چاوشی و ارشاد 
سر آمده و از این به بعد اتفاقات عجیبی را شاهد خواهیم بود. شاید 

اتفاقاتی چون مهاجرت...
خانهکوچکچاوشی

روز یکشنبه چاوشــی کامنتی معنادار منتشــر کرد: وقتی 
خونه ت کوچیک شد، عوض کن...

این چند جمله می تواند در راستای گمانه زنی های رسانه هایی 
باشد که مدت هاست بر طبل مهاجرت قریب الوقوع این خواننده 
می کوبند. اتفاقی که اگر رنگ حقیقت بگیرد، شــاید به معنای 
سوختن استعدادی به نام محســن چاوشی باشد. هرچه باشد 
اقتصاد موسیقی در خارج از کشور بیشتر بر کنسرت های گروهی 
و تکی استوار است و چاوشــی به عنوان خواننده ای که تاکنون 
نخواسته روی استیج به دیدار هوادارانش برود، در چنان شرایطی 

روزهای دشواری پیش رو خواهد داشت.
داستانمهاجران

چاوشی تنها کسی نیســت که این روزها درباره مهاجرتش 
حرف می زنند. همین چند روز پیش بود 

که رضا صادقی نیز از دل کندن و رفتن 
نوشت تا موسیقی پاپ ایران با این دو 
شایعه روزهای شوکه کننده ای را تجربه 
کرده باشــد. مهاجــرت خوانندگان و 
موزیسین ها البته باز هم منحصر به این 

دو خواننده محبوب نمی شود. در 
چند  سال اخیر خواننده ها 

موزیســین های  و 
ایــران  از  زیــادی 
مهاجــرت کرده اند. 

درواقع بعد از شادمهر 
یی  یســین ها ز مو
چــون کاوه یغمایی، 
حمیــد طالــب زاده، 
رضا ســبحانی، حامد 
امینی  بابک  نیک پی، 
و... مهاجرت کرده اند. با 
این حال به نظر می رسد 

ماجرای چاوشی و حتی 
رضــا صادقــی جنــس 

متفاوتی از سایر مهاجران 
دارد و بیشــتر از دل کندن، 

رنگی از دلگیری دارد.

شادمهربازی
دلگیری چاوشی اما به نظر حل شدنی نیست. در شرایطی که 
شواهد حاکی اســت که نه دفتر موسیقی می خواهد با چاوشی 
نرمش کند و نه چاوشــی قصد دارد با اصلاحیه های ارشاد کنار 
بیاید؛ این موضوع همه را به یاد پرونده مشابه دیگری می اندازد که 
نتیجه اش تاوان سنگینی برای موسیقی پاپ داخل کشور داشت. 

بله؛ ماجرای شادمهر را می گویم.
آخرینخبر

به نظر می رسد دفتر موسیقی قصد دارد شرایط مجوز آلبوم 
چاوشی را هماهنگ کند.

علی ترابی مدیر کل دفتر موسیقی وزارت ارشاد گفت: ما در 
این مدت با آقای چاوشی نشستیم و با هم بستنی خوردیم و در 
یک شرایط دوستانه با هم حرف زدیم. من در این فضا بر اساس 
مسئولیت خودم سه قطعه ای را که اصلاحیه خورده، مجوز دادم 
و دو قطعه دیگر نیز اصلاحاتی دارند که باید درباره آن اقدامات 

لازم انجام شود.

بعد از المپیک و جام جهانی، اینبار لباس کاروان 
بازی های آسیایی سوژه شد

همچنانبدسلیقهایم!

شــهروند|با این که موضوع لباس های ورزشــکاران 
ایران در بازی های آســیایی 2018 دچار حاشیه نشده، اما 
بازهم ابهام هایی در این رابطه وجود دارد که مالک شــرکت 

تولید کننده ایرانی به آنها پاسخ داده است.
چرالباسرژهمردانوزنانهمرنگنیست؟

کمیته ملی المپیک برای دوری از حاشیه ها و همچنین 
کاهش هزینه ها برخلاف دوره های قبلی تصمیم گرفت برای 
مراسم افتتاحیه لباس رســمی در نظر نگیرد. خوب یادمان 
هست که قبل از المپیک 2016 چه جنجالی بعد از رونمایی 
کت و شلوارها و مانتوهای ورزشکاران برای مراسم افتتاحیه 
به پا شــد و درنهایت طی چند هفته این طرح ها تغییر کرد. 
کمیته ملی المپیک که از تولید کننده داخلی برای تهیه البسه 
ورزشکاران اســتفاده کرده، به صورت رسمی از این لباس ها 
رونمایی نکرد، اما چند روزی است که تصاویر این لباس ها در 
رسانه ها و فضای مجازی دست به دست می شود. نکته جالب 
درباره پوششی که برای حضور ورزشکاران زن و مرد در نظر 
گرفته شــده، متفاوت بودن رنگ لباس هاست! برای مردان 
لباسی با پس زمینه ســفید و برای زنان لباسی با پس زمینه 
سرمه ای تولید شده تا برای رژه مراسم افتتاحیه استفاده کنند. 
این که چرا لباس مردان و زنان همرنگ نیست؛ سوالی بود که 
برای خیلی از مخاطبان به وجود آمد و اسپانسر کمیته ملی 
المپیک به آن اینطور پاسخ داد: »این طرحی بود که مسئولان 
معاونت زنان وزارت ورزش و مسئولان کاروان به ما سفارش 
دادند. طرح ابتدایی ما ســاده تر بود و اتفاقا به طرح موردنظر 
آقایان هم می خورد.« اینطور که پیداست مسئولان وزارت 
ورزش و کمیته ملی المپیک با این که زنان هم لباس روشن 

داشته باشند، مخالف بوده اند.
ایرانیاست،نهچینی

با این که مسئولان کمیته ملی المپیک در ابتدا یک برند 
خارجی را برای تهیه البســه کاروان انتخاب کرده بودند، در 
راستای حمایت از تولید داخلی نظر خود را تغییر داده و برند 
نام آشنای مجید جایگزین شد. در روزهای اخیر برخی ادعا 
کردند که با وجود نام بردن از یــک برند ایرانی، محصولات 
این شرکت در چین تولید می شود و درواقع حمایت از کالای 
ایرانی هم زیر سوال می رود. با این حال مجید ساعدی فر مالک 
کمپانی تولیدات البسه ورزشی مجید دراین باره گفته است: 
»ما 20 شرکت تولیدی پوشاک در ایران و سراسر دنیا داریم 
که محصولات مختلف مان را تولید می کنند. من شــرکت 
تولیدی چینی هم دارم. در آمریکا هم شرکت ثبت کرده ام، اما 
البسه کاروان المپیک ایران، همین جا در تولیدی اندیمشک 

و شمال ما تولید شده اند. البته لباس ها کیفیتی عالی دارند.«

هیجان انگیز

شهروند|در پی جنبش های برابری طلبانه جنسیتی و نژادی که سیمای  هالیوود را تغییر داده؛ شنیده می شود 
ممکن است ترکش های این تحرکات به جیمز باند هم بخورد و او را هم سیاهپوست کند. ریشه این گمانه زنی 
مطلبی است که ادریس البا بازیگر معروف انگلیسی در صفحه توییتر خود منتشر کرد. مطلبی که باعث شد 
شایعات حضورش در نقش جیمز باند بیش از پیش جدی شود. ادریس نوشت: اسم من الباست، ادریس البا؛ 
که همه می دانند این جمله معروف شخصیت جیمز باند در فیلم هایش است. از این روست که گمانه زنی های 

رسانه ای این امکان را که جیمزباند بعدی سینما ادریس آلبا باشد، جدی گرفته اند.

جیمزباند
سیاهپوست
میشود!

صمــد
 : نیکخواهبهرامی 
نزدیک به 6ماه است 
که بــرای بازی های 
جاکارتــا  آســیایی 
در اردو هســتیم اما به عنوان ملی پوش 
هیچ حقوقی دریافــت نکرده ایم و این 
اصلا خوب نیســت. این یک بی توجهی 
به ملی پوشــان است که برای تورنمنتی 
به ایــن مهمی آماده می شــوند. باید به 
ملی پوشــان احترام گذاشــت و قطعا 
حقوق نیز یکــی از راه هــای احترام به 
ملی پوشانی اســت که برای یک رویداد 

بین المللی آماده می شوند. 
 

در  استیلی:  حمید
میدان فوتبال مسائل 
سیاسی جایی ندارد و 
ما هم با عربستانی ها 
تیم  نداریم.  مشکلی 
ما )امید( در بــازی با عربســتان دنبال 
فوتبــال جوانمردانه، خــوب و قطعا یک 
نتیجه خوب اســت. در فوتبــال همه با 
یکدیگر دوست هستیم و به نظرم فوتبال، 
کشــورها را به هم نزدیــک می کند. اگر 
خاطرتان باشد، در بازی با آمریکا هم که 
در جام جهانی برگزار شــد و نخســتین 
بازی ما با آمریکا بود، به یکدیگر دســت 
دادیم، عکس یادگاری گرفتیم و نشــان 

دادیم سیاست در فوتبال دخیل نیست.

داودنژاد:  علیرضا
بهتریــن روش برای 
ناتوان سازی سینما از 
و  انتقــادی  تفکــر 
از  آن  عاجزکــردن 
تخیل خــلاق همین ناامن کــردن بازار 
برای نیروهای خوش قریحه و متخصص و 
خلاق و کشــاندن آنها به سمت باز تولید 
کلیشــه های تجاری و سیاسی و اتکای 
هرچه بیشتر به ســرمایه های ناشناس و 

در اصل درآمدهای بازار سیاه است.

ن خشــا ر
ر  د : د عتما بنیا
جامعه ما به دلیل 
یی  دیت ها محدو
کــه در تلویزیون 
وجود دارد و تقسیم افراد در این رسانه 
بــه خــودی و ناخــودی؛ تعــدادی از 
شــخصیت های اثرگذار در کشور، این 
فضا و فرصت برایشــان فراهم نمی شود 
 که در معــرض معرفی و دیــد جامعه

 قرار بگیرند.
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می دهـد  نشـان  تحقیقـات 
کـه خسـتگی راننـده یکی از 
عوامـل مؤثـر در بیـش از ۲۰ 
درصـد تصادفـات جـاده ای و 
بیش از یک چهـارم تصادفات 

کشـنده و جدی اسـت.

همایونشجریان
بهجایکنسرتآلبومداد

شــهروند| تازه ترین تجربه همکاری ســهراب 
پورناظری و همایون شجریان به زودی به بازار می آید.

این آلبوم موسیقی »ایران من« نام دارد که فردا در 
تالار وحدت تهران رونمایی خواهد شــد. در مراســم 
رونمایی کــه »مهدی پاکدل« اجــرای آن را برعهده 
دارد،  با حضور عوامل آلبوم و میهمانان ویژه تعدادی از 
قطعات آلبوم پخش و بعد از آن جلسه  پرسش و پاسخ با 

حضور خواننده و آهنگساز اثر برگزار می شود. 
در آخرین تجربه  مشــترک »همایون شجریان« و 
»سهراب پورناظری« از اشعار شاعرانی چون فردوسی، 
سعدی شیرازی، خواجه شمس الدین محمد، اسحاق 

انور، پوریا سوری و اهورا ایمان بهره گرفته شده است.

خبر

 گفت وگوی »شهروند« با علی کریمی،  هافبک استقلال:  

بهمننگوییدجایگزینامیدابراهیمی!
آنها که می گفتند باید از فوتبال خداحافظی کنم، الان کجایند؟

امیرصادقیپناه| هافبک ســربه زیر استقلالی ها 
با وجود حواشی فراوانی که قبل از امضای قرارداد برای 
او به وجود آوردند، پیراهن آبــی برتن کرد و حالا کار به 
جایی رســیده که یکی از مردان کلیدی و مورد اعتماد 
وینفرد شفر است. او اگرچه در ترکیب استقلال جایگزین 
امید ابراهیمی شده اما از این مقایسه خوشش نمی آید و 
می گوید دوست دارد هواداران به خاطر خودش دوستش 
داشته باشند. این بازیکن حالا با کلی رویای بزرگ برای 
استقلال بازی می کند و امید دارد در جام ملت های آسیا 
عضو ثابت ترکیب تیم ملی باشد. گفت وگوی »شهروند« 

با علی کریمی را در ادامه می خوانید:  
باوجودحواشیایکهدربارهمصدومیتتوجود
داشت،توبهاستقلالآمدیودر3بازیابتدایی

فصلهمبازیکردی.
من نباید در این باره حرف بزنم و بهتر است دیگران نظر 
بدهند، اما قربان خدا بروم که این قدر هوای بنده هایش را 
دارد. شما یادتان هست که چقدر جو بدی برای حضورم 
در استقلال درســت کردند، اما با قدرت در 3 بازی اول 
فصل بازی کــردم و حالا دوســت دارم نظر آنهایی که 
می گفتند علی کریمی دیسک کمر دارد و باید از فوتبال 
خداحافظی کند را بپرسم. اصلا الان آنها کجا هستند؟ 

چرا حرفی نمی زنند؟
توکهبهقولخودتدرزمینثابتکردیازنظر
جسمانیمشکلینداری،چرااینقدرناراحت

هستی؟
خب بعضی حرف ها به آدم زور می آورد. من دوســت 
داشتم در همان مقطع یکی از همان مدیرانی که علیه من 
صحبت می کرد، زنگ می زد و حالم را از خودم می پرسید. 
اصلا حــرف مرا باور نمی کــرد، مدارک پزشــکی ام را 
می خواســتند تا در اختیارشــان بگذارم، اما این کار را 

نکردند.
اماتوبهخاطرمصدومیتجامجهانیراازدست

دادی؛نمیتوانیبگوییمصدومیتنداشتی!
مگر مصدومیت جرم است؟ من هنوز هم کاملا بهبود 
پیدا نکردم. حرفم با آنهایی است که درباره ام بی انصافی 
کردند. آنها که گفتند علــی کریمی باید فوتبال را کنار 

بگذارد. خدای ما هم بزرگ  است. 
ازایــنحرفهــابگذریم؛تودراســتقلال
جایگزینامیدابراهیمیشدهایکهبهقولشفر
فرماندهتیمبود.بهنظرتمیتوانیانتظاراترا

برآوردهکنی؟
امید آن قدر بزرگ است که نیاز به تعریف و تمجید من 
ندارد و از طرفی هر بازیکنی جایگاه و سبک بازی خودش 
را دارد. به همین خاطر دوســت ندارم به من بگوید تو 
جایگزین امید هستی. قطعا من و امید فوتبالمان شبیه 
به هم نیست و فوتبالیست ها با هم وجه تمایزهایی دارند. 
از این رو تمام تلاشم را می کنم تا برای استقلال مهره ای 

مفید باشم و بتوانم هواداران را راضی نگه دارم.
اماتوحتیشماره6کهبرتنامیدابراهیمیبود

راانتخابکردی.
شــماره که در زمین فوتبــال بــازی نمی کند. من 
هیچ وقت قایل به یک شماره خاص نبودم، در تیم های 
مختلف شــماره های 4، 14، 12، 6 و 66 را پوشیده ام و 
برای پیراهن شماره 6 استقلال هم آن قدر اصرار نداشتم. 
انتخاب شــماره امید ابراهیمی هرگز به خاطر نام این 
بازیکن نبود و من فکر می کنم اکثر  هافبک تدافعی ها 6 

می پوشند.
بهنظرتاستقلالقهرمانلیگمیشود؟

از حالا که خیلی زود است در این باره حرف بزنیم. تازه 3 
بازی برگزار شده و هنوز 27 مسابقه مانده است. ما سعی 
خود را انجام می دهیم اما بازی بــه بازی جلو می رویم. 
اکنون تمام تمرکزمان روی بــازی با پارس جنوبی جم 
است و امیدوارم به هدفی که همانا 3 امتیاز است، برسیم 

و هواداران را خوشحال کنیم.

توبدموقعیمصدومشــدیوجامجهانیرااز
دستدادی؛بهجامملتهامیروی؟

امیدوارم این اتفاق بیفتد. تمام فکر و ذکرم این است 
که اول برای اســتقلال مهره مفیدی باشم و بعد نظر 
سرمربی تیم ملی را مثل دوران قبل از جام جهانی جلب 
کنم و بتوانم در جام ملت های آسیا به عنوان مهره ای 

ثابت به میدان بروم.

آیاچاوشیراهشادمهررامیرود؟!

سکوتوصدایتشنیدنیست...

دراینبینهنرمندانحمایتجانانهای
ازمحسنچاوشــیبهعملآوردهاند.
پرویزپرستویی،پوریبناییوالبته
یکدوجینهنرمندسرشناسدیگر
چونرضارشیدپور،مژدهلواسانی،
علیضیا،هومنگامنووزهراعاملی

ازاینحامیانهستند...
پرویزپرستوییبرایاینهنرمند
نوشــت:درودبرشمامحسنخان
عزیزچاوشــی،برصدایخاصو
تاثیرگذارتان.ازهمهمهمتربرمرامو
معرفتونگاهانسانیتان.پوریبنایی
نیزنوشت:»سکوتوصدایتوهردو
شنیدنیست!ســربچرخانومردمرو
ببین!کهباسکوتتوتلخندوازصدایتو

سرشار!«


